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KVĚTEN – měsíc dv ou jmen  
 

Květen je považován za nejkrásnější měsíc v roce. Je 
to jediný měsíc, který má dvě pojmenování - starší 
"máj" a mladší "květen" dle přírody, která v danou 
dobu kvete. Pátý měsíc v kalendáři je také pokládán 
za měsíc lásky, obětí komunismu a měsícem požární 
ochrany. A v čem tkví pozitivní pohled na květen? 
Určitě v první řadě rozkvetlá perspektiva, která se oku 
rozléhá všude kolem, ať už to jsou rozkvetlé stromy či 
květiny. Pro alergiky však měsíc utrpení, protože 
typická vůně rozkvetlé řepky olejky podél silnic se line 
kdekoliv, a tak vůně květů či šeříků nedá dýchat 
nejednomu nemocnému.  
Květen - neboli "První máj, lásky čas" , jak pravil 
slavný Máj českého autora Karla Hynka 
Máchy.Tradice polibku pod rozkvetlou třešní se 
přenáší z generace na generaci, ale i ty co tzv. v tento 
den "uschnou" se nemusí obávat dalších dní či 
měsíců.  Dalším důvodem oblíbenosti tohoto měsíce 
mohou být dva státní svátky, bohužel v letošním roce 
nám pracovní volno nepřibylo, neboť oba spadají na 
sobotu. I řada pranostik se spojuje s májovým 
obdobím – např.: .  

- V máji vlhko, chladno - bude vína na dno.  
- Studený máj - v stodole ráj.  
- Až přijde máj, vyženeme kozy v háj. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

        

    

    

    

    

    

    

    

    

              

 

Vážení čtenáři, 
 

Stejně jako čapí rodinka přiletěla začátkem 
jara do naší obce, tak i další číslo Vítonického 
čápa navštívilo Vaše domovy.  

Vzhledem k velkému množství kulturních a 
společenských událostí, které od posledního 
prosincového vydání uplynulo, rozhodli jsme 
vydat nové číslo zpravodaje o pár měsíců 
dříve. Mimo nového přehledu kulturních akcí 
naleznete uvnitř rozhovor s naší novou 
„hospodskou“ paní Boženou Pecháčkovou. 
Dozvíte se novinky z jednání zastupitelstva 
nebo také informace o připravovaných volbách 
do obecního zastupitelstva.  

Příjemné po čtení Vám p řeje 

- redakce - 

květen 2010 

 

číslo 3 

PŘEHLED KULTURNÍCH, SPORTOVNÍCH  
A SPOLEČENSKÝCH AKCÍ pro rok 2010: 

 

 

• 16. 5. 2010 11:00 Mše svatá + žehnání 
nového automobilu hasičů (návštěva hejtmana) 

• 21. 5. 2010 19:00 Námětové cvičení  

• 22. 5. 2010  15:00 Okrsková soutěž  

• 23. 5. 2010  08:00 Okresní kolo dorost  

• 30. 5. 2010  14:00 Dětský den   

• 10. 7. 2010  14:00 Den otevřených sklepů 

• 30. 7. – 1. 8. 2010   Tradiční pouť 

• 13. 8. 2010  18:00 Noční pohár  

• září 2010   Tábor Podhradí 

• říjen 2010   Setkání důchodců  

• 4. 12. 2010 20:00 Poslední leč 

• prosinec 2010  Vánoční besídka 

• 31. 12. 2010 20:00 Silvestr 

 

od 14 hod . putování po sklepech s degustací vín 

sout ěž pro dívky a ženy v tahání vína koštýřem, tombola 

u obecního sklepa cimbálová muzika Mája  

překvapení hraběte Faulence Huhly a pomocníka Klausiho  
vepřové dobroty na rožni a na kotliku 
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OOBBEECCNNÍÍ  ÚÚŘŘAADD  VVÍÍTTOONNIICCEE  IINNFFOORRMMUUJJEE  
  

ZZ  JJEEDDNNÁÁNNÍÍ  OOBBEECCNNÍÍHHOO  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  
  

V závěru loňského roku bylo zastupitelstvo nuceno schválit nepopulární opatření v podobě zdražení poplatku  
za svoz komunálního odpadu v obci. Poměr hlasování 4:1. Největší vliv  na toto rozhodnutí mělo zvýšení sazby 
daně z přidané hodnoty(DPH) z 19 na 20% a také zvýšení cen PHM. Nyní je poplatek na zákonné hranici 500,- 
Kč za obyvatele a rok a beze změny legislativy jej zatím nelze zvyšovat. Přestože došlo k navýšení ceny 
poplatku a počítáme i nadále s dobrým tříděním odpadů, bude naše obec letos na odpady doplácet cca 40.tisíc 
Kč. 
 

V zastupitelstvu se řešila žádost manžel ů Radových a na to 
navazující žádost pana Petra Smetáka. Obě rodiny chtěli koupit část 
obecního pozemku před svými nemovitostmi pro své potřeby. Radovi 
si chtěli postavit garáž a pan Smeták přístupovou cestu ke stodole. 
Zastupitelstvo se rozhodlo obě žádosti zamítnout. Hlavním d ůvodem 
nevyhov ět žádostem bylo budoucí umíst ění kanaliza ční sít ě, do 
již tak problematického úseku a následné řešení komunikace .  
 

Zastupitelstvo obce na svém prvním zasedání v roce 2010 schválilo 
záměr prodeje t ří stavebních parcel u silnice do Prosiměřic, vedle 
domu č.p.104. Cena pozemků byla stanovena na 70,- Kč za m2 
(parcela je cca 1000m2) a uhrazení poplatku za připojení k elektrické 
soustavě NN 12.500,- Kč, který obec již dříve zaplatila. Zatím jsou 
prodány dvě parcely. V podmínkách prodeje bylo stanoveno například: 
lhůta výstavby, převedení pozemku do vlastnictví stavebníka až po 
dodržení určitých termínů, atd. 
 

Na tomto prvním zasedání zastupitelstva v roce 2010 zastupitelé 
schválily p řijetí dvou pracovník ů na VPP. Tito pracovníci musí být 
vedeni u úřadu práce více jak 5 měsíců nebo jim musí být nad 50let. Úřad práce obci poskytuje dotaci na jedno 
pracovní místo 9500,- Kč a obec doplácí na jednoho cca 3000,- Kč. Jsou to hrubé mzdové náklady včetně všech 
povinných odvodů státu. Čistý plat pracovníka VPP je u nás v obci jen málo nad hranicí minimální mzdy. 
 

Přijetí pouze dvou zaměstnanců se setkalo s negativní reakcí některých občanů naší obce. 
Původní návrh byl přijmout tři lidi. Zastupitelé se po zvážení plánovaných prací na letošní rok nakonec přiklonili 
k variantě dvou stálých zaměstnanců a na odbornější práce bude příležitostně najímán jeden člověk na dohodu. 
Na druhém zasedání roku 2010 byl schválen rozpo čet obce  s vyrovnanými příjmy a výdaji ve výši 3.434.000,- 
Kč. 
 

Hlavní výdaje :  zpracování dokumentace k žádosti z OPŽP na kanalizaci, tradičně škola a školka, 
spolufinancování dotací na jednotku sboru dobrovolných hasičů, spolufinancování dotací na kulturní akce, 
spolufinancování dotace na I.etapu opravy vnitřní části obecní budovy hasičské zbrojnice(odvlhčení). Z výdajů 
vyplývá, že jde letos větší finan ční částka na technické vybavení jednotky SDH  včetně pořízení nového 
vozidla. Na základě této skutečnosti se obec výjime čně v tomto roce  nebude finančně podílet na činnosti SDH 
v oblasti práce s mládeží a ostatní sportovní činnosti sboru. Nebyli vyčleněny finance na nákup pohonných hmot 
a na ostatní drobné výdaje tak jak tomu bylo v minulých letech. Tato situace je ojedinělá a obec v budoucích 
letech bude opět ze svého rozpočtu uvolňovat finanční prostředky na podporu práce SDH s mládeží a na 
sportovní aktivity sboru. 
 

Věřím, že tento krok zastupitelstva,v zhledem k velkým  výdaj ům spojeným s po řízením nového vozidla, 
všichni hasi či a ob čané pochopí a budou respektovat. 
                                                                                                                                               -JS- 

  
IINNFFOORRMMAAČČNNÍÍ  SSMMSS  ZZPPRRÁÁVVYY  NNAA  MMOOBBIILLNNÍÍ  TTEELLEEFFOONN  
  

Koncem března letošního roku provedl Krajský úřad Jihomoravského kraje modernizaci a zdokonalení systému 
posílání krizových a informačních sms zpráv na mobilní telefony přihlášených občanů. Nově budou občané 
dostávat některé zprávy od hasičů a meteorologů. 
Například varování před silným větrem,sněhem,záplavami,ale také informace o velkém suchu a horkých dnech 

v letním období. 
Tyto informace mají chránit zdraví a majetek obyvatel. Celá služba posílání sms zpráv byla pro obec cenově 
zvýhodněna a i z tohoto důvodu bude obec do budoucna tento systém stále více používat. Doporučuji Vám ,aby 
v každé domácnosti byl přihlášen alespoň jeden člověk do tohoto systému. Přihlásit se můžete na obecním 
úřadě u starosty obce nebo podle níže uvedeného návodu: 
 

Pokud máte zájem dostávat informace např. o hrozících povětrnostních vlivech (vichřice, přívalové deště, 
povodně, atd.), havarijních stavech v dodávkách elektrické energie, plynu, vody, o plánovaných přerušeních 
jejich dodávek, ale i řadu dalších důležitých informací, napište, prosím, SMS zprávu ve tvaru: 
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JMK mezera VITONICE mezera INFORMACE mezera ANO mez era PRIJMENI mezera JMENO hv ězdička 
CISLO POPISNÉ 
 

(text SMS můžete psát jak velkými, tak i malými písmeny, vše ale pište bez diakritiky).  
 

Příklad SMS zprávy: 
JMK VITONICE informace ano novak stepan*20 
 

Tuto zprávu odešlete z Vašeho mobilního telefonu na číslo 900 77 03. Cena této odeslané SMS zprávy je 3,- Kč 
(vč. DPH). Ihned obdržíte zpětnou SMS zprávu potvrzující, že jste do seznamu odběratelů informací zařazeni. 
 

 

PŘIJMÁNÍ SMS ZPRÁV JE ZDARMA 
- JS - 

 

 

 
VVOOLLBBYY  22001100  
 

Po loňských neuskutečněných volbách do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se blíží ty letošní, které 
proběhnou ve dnech 28 - 29. května . A to v pátek v době od 14 do 22 hodin  a v sobotu od 8 do 14 hodin  v 
zasedací místnosti obecního úřadu. Nechtěl bych nějak zpochybňovat význam těchto voleb, ale daleko 
významnější volby pro naši obec nás teprve čekají na podzim. Čtyři roky uplynuly jako voda a v měsíci říjnu 
proběhnou volby do obecního zastupitelstva. Říkáte si však, je času dost ale termín pro podání kandidátních 
listin bude (zatím nebyl přesně určen) nejpozději v měsíci srpnu. Je tedy pomalu čas uvažovat a zabývat se 
myšlenkou kandidatury do obecního zastupitelstva. Jestliže se komukoliv z Vás, spoluobčanů něco nelíbí na 
chodu obce, pak právě letos na podzim máte jedinečnou šanci na tom osobně něco změnit. Samozřejmě, sama 
kandidatura ještě neznamená místo v zastupitelstvu, ale zapojit se a vytvořit si vlastní nebo hromadnou 
kandidátku je polovina úspěchu. Lhůta na rozmyšlenou je téměř tři měsíce.Ve všech formalitách Vám pomohou 
současní zastupitelé a také na obecním úřadě. 

                                                                                                                 -MS- 
 

Kdo m ůže být kandidátem do podzimních voleb obecního zast upitelstva? 
Kandidáti, kteří chtějí být zvoleni za členy zastupitelstva obce, musí splňovat podmínku volitelnosti, tedy musí 
nejpozději v den voleb dosáhnout věku 18 let, nejpozději v den voleb musí získat trvalé bydliště v obci, ve které 
do zastupitelstva obce kandidují a v neposlední řadě se musí jednat o státní občany České republiky, případně o 
státní občany jiného státu, jimž právo volit přiznává mezinárodní úmluva, kterou je Česká republika vázána a 
která byla vyhlášena ve Sbírce mezinárodních smluv (státní občané členských zemí Evropské unie). U 
kandidáta nesmí být dále překážka výkonu volebního práva uvedená v § 4 odst. 2 písm. a) a b) zákona o 
volbách, tj. zákonem stanovené omezení osobní svobody z důvodu výkonu trestu odnětí svobody nebo zbavení 
způsobilosti k právním úkonům. A poslední podmínkou, která ale nebrání zvolení za člena zastupitelstva obce, 
nýbrž následnému výkonu mandátu, je podmínka uvedená v § 5 odst. 2, 3, 4 zákona o volbách, které řeší otázku 
neslučitelnosti funkcí. 

- Převzato z: http://www.mvcr.cz/clanek/volby-do-zastupitelstev-obci-777397.aspx - 
 

Proč kandidovat do obecního 
zastupitelstva aneb n ěkterá práva a 

povinnosti zastupitele? 
 

Každý velmi rád kritizuje z křesla domova činnost 
ostatních, ale pochvala přichází jen výjimečně. 
Každý má plnou pusu výčitek a názorů, jak by určité 
věci učinil stokrát lépe a efektivněji. Možná právě Vy 
jste tím pravým člověkem, který by měl už na 
podzim usednout do křesla v obecním 
zastupitelstvu. Vítonice je počtem obyvatel velmi 
malá obec, ani rozlohou se nemůžeme vyrovnat 
okolním konkurencím, ale právě my můžeme být 
v dalších čtyřech letech obcí, která ještě výrazněji 
zapracuje na zlepšení životního prostředí v obci a 
využití volno-časových aktivit občanů. Možná 
právě ve Vaší hlavě dřímá nová myšlenka rozvoje 
obce. Napadá Vás, jak přilákat nové občany? Jak 
využít volné plochy v obci? Jak zlepšit a 
zmodernizovat prostředí? Víte co obci chybí? 

Tak už neváhejte a v letních měsících spěchejte vyplnit kandidátní 
listinu. Navíc nikde není psáno ani dáno, že křesla v zastupitelstvu musí být neustále stejná, 

natož, že musí být mužského pohlaví. I ženy mají v 21. století stejná práva jako muži, proto nezůstávejte 
v kuchyňské zástěře s rukama od těsta a pokuste se i Vy projevit své názory. Jen pro krátký přehled přikládám 
některá práva a povinnosti zastupitele obce:   
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PRÁVA: 
- možnost ovlivnit rozhodování zastupitelstva 
- za výkon funkce zastupiteli náleží finanční odměna 
- právo vznášet dotazy, připomínky a podněty na jednotlivé členy zastupitelstva         
- společně s ostatními členy zastupitelstva máte pravomoc: 

- schvalovat rozpočet obce 
- vydávat obecní vyhlášky 
- právo rozhodovat o hospodaření s majetkem obce  
- podílet se na rozvoji obce, neboť to hlavně záleží na ochotě lidí (tzn. složení a zájmů zastupitelů) 
- prosazovat zájmy občanů vůči ostatním zastupitelům 
- navrhovat změny a podněty k odstranění nedostatků, které musí ostatní členové zastupitelstva vždy dle 

zákona projednat  
- možnost rozhodovat „co, kdy, kde bude, jak to bude …“ 

 

POVINNOSTI: 
- zúčastnit se zasedání zastupitelstva obce 
- povinnost hájit zájmy občanů obce  

- JB - 
 

ZZ  VVÍÍTTOONNIICCKKÉÉHHOO  PPRROOSSTTŘŘEEDDÍÍ  
  

ZZIIMMAA    
 

Letošní zima byla jakoby vystřižená ze známých 
obrázků Josefa Lady. Sněhově bílá a třeskutě 
mrazivá. Avšak její nástup byl nenápadný. Po typické 
Vánoční oblevě, připomeňme teplotní skok z - 18°C 
dne 21.12. na štědrovečerních 12°C nad nulou p řišel 
silně propršený Silvestr. Dne 8. ledna po 
24.hodinách vytrvalého sn ěžení pokryla celý kraj 
kolem 20 cm silná sn ěhová pe řina , ze které se 
vlivem silného větru tvořily hluboké závěje. Druhý den 
však polevil mráz a počalo pršet. Vytvořená sněhová 
břečka na cestách v následujících dnech opětovného 
zamrznutí vytvořila pro všechny nebezpečné klouzavé 
pasti.  
 

Sníh - nejčastěji skloňované slovo letošní zimy. V 
lednu padal ještě 26.1. a 28.1. a souvislá vrstva u nás 
měřila cca. 35 cm. Před každým domem se vršily 
sněhové bariéry, vše co bylo z vody se změnilo v led. 
Dospělí to moc neocenili, zato děti byly ze sněhu 
nadšeny. Nejmraziv ější noc byla ta na 27. leden . Při 
nočním vyjasnění a sněhové pokrývce bylo naměřeno 
- 24°C p řes den -14°C. B ěhem této jediné noci a 
následujícího rána se několika nadšencům podařilo 
nastříkat ledové kluziště za obecním úřadem. Zde se 
poté dlouhý čas proháněli bruslaři a bruslařky všech 
věkových kategorii. Došlo i na dlouho plánovaný 
zápas ženatých proti svobodným  dne 14. února.  
A i když se nehrálo o titul mistrů světa, ženatí byli o 
krok lepší a zvítězili - a mě těší, že jsem byl členem 
vítězného týmu. 
 

Led a sníh se stal také pastí pro popelářský vůz, který při pravidelném vývoze popelnic dne 29. ledna vjel do 
sněhem pokryté odvodňovací strouhy za kozí uličkou směrem ke kulturnímu domu a nebyl schopen se z ní 
dostat . Při vyprošťovacích manévrech se k vozu sjelo celkem pět zemědělských traktorů. Ti se do večerních 
hodin pokoušely těžký vůz ze strouhy vyprostit. Avšak neuspěli. Kluzký podklad cesty to znemožnil. Druhý den 
byl povolán těžký lesnický manipulační traktor s řetězy na kolech, který pomocí navijáku dostal popelářský vůz 
zpět na pevnou cestu. 
 

Třetí únorový týden počalo tání. Teploty poskočily s minusových hodnot do plusu. Vzhledem k tomu, že sníh 
napadl ještě před promrznutím půdy se nenaplnily obavy z možných zátopů a lokálních povodní. Voda s tajícího 
sněhu se stačila vsakovat. Taktéž pomohl každodenní pokles no čních teplot k 0 ° až- 2°C. Tání sněhu tak 
nebylo nijak prudké. Byly zaznamenány průsaky spodní vody do sklepů v obci.  

    -MS- 
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ZIMNÍ OBDOBÍ VE FOTOGRAFIÍCH: 
 

 
  

VVEELLIIKKOONNOOCCEE    
 

Příchod jara a velikonoc zvěstuje po desetiletí přílet čápa, letos tomu nebylo jinak. První p řilet ěl dne 
24. března a druhý do páru pár dní před velikonoci. Ty počaly na Apríla dne 1.dubna, kdy opět po roce 

vyrazili naši chlapci na pravidelné hrkání po vsi. Téměř dvacítku chlapců vedli žáci deváté třídy Jan 
Blaško, Zdeněk Sobotka a Leoš Lang. Na Velký pátek vyrazili děti s otcem Jindřichem na křížovou 

cestu do místního lesíka. V pondělí velikonoční byla v naší kapli sloužena mše svatá .Po jejím 
skončení byly zúčastněné ženy na schodech do kaple vypláceny špalírem koledníků vedeným 

otcem Stanislavem. Během dalších hodin svátečního dne obcházeli domy koledníci všech věkových 
kategorií. Tím nejmladším se stal ,v náručí svého otce Romana Valeše jeho mladší syn Tomáš 1,5 letý. 

Rovněž „nástroje“ koledníků byly různých velikostí. Nejmenší pomlázku pouhých 25 cm. používal pan Škrdla 
naopak svobodným letos lze vyčíst absenci dlouhé žíly.           – MS- 

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  
  

 

            foto č. 1 – zapadlý popelářský vůz              foto č. 2 – radovánky na zimním kluzišti 

    foto č. 3 – odstraňování přívalu sněhu v Kozí uličce  foto č. 4 – hokejový zápas Ženatí x Svobodní 

      foto č. 1 – hrkání mládeže      foto č. 2 – účastníci křížové cesty s otcem Jindřichem 
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NNOOVVÁÁ  HHOOSSPPOODDAA  
 

Do naší hosp ůdky, vedou jen t ři sch ůdky... se zpívá ve známé písni čce. U nás již t řetí 
měsíc platí do naší hosp ůdky vede prud čí chodní ček.  
 

Dne 19. prosince otevřela rodina Pecháčkova v části bývalých hospodářských budov 
vlastního domu č.p 21 novou hospůdku nazvanou „Na bašt ě“.  Vnitřní prostory jsou vybaveny 
třemi dřevěnými stoly s židlemi a dvěma boxy s polstrovanými lavicemi pro cca 30 hostů. Dřevěné 
stropy s nahrubo omítnutými stěnami a vytápěním v krbových kamnech utváří pohodu stylové vesnické 
hospůdky. V menší části je pro hosty automat pro hraní šipek. Zde se odehrálo nespočet soubojů, což vedlo k 
pořádání již několika šipkových turnajů. Majitelé jsou sportovně založeni a tak i programy na velkoplošné 
obrazovce jsou zaměřeny výhradně na sport nebo muziku což uvítala většina hostů. Přenosy z olympiády byly 
hlavním programem zimy. Z předstihem zvou všechny na společné sledování bojů našich hokejistů na blížícím 
se mistrovství světa. Hostům zde paní vedoucí Božena Pecháčková čepuje 11- ti stupňový ležák Hostan. 
 

Božena Pechá čková: „Snažím se nau čit 
nové v ěci …“ 

 

� Co Vás vedlo k otev ření vlastní hospody?  
Určitě si všichni uvědomujeme situaci na pracovním 
trhu v České republice a hlavně na Znojemsku. To 
byl jeden z podmětů, proč otevřít něco vlastního. 
Dalším podmětem bylo určitě to, že tady ve vesnici 
hospoda prostě chyběla. Poprvé jsme tuto myšlenku 
zavrhli, ale když jsem byla propuštěna ze 
zaměstnání, bylo fakticky rozhodnuto.   
 

� Vaše hosp ůdka dostala název Na bašt ě, 
mladší obyvatelé, neznalí historii tohoto 
stavení by mohlo zajímat pro č jste zvolili 
tento název? 

Název, to byla kapitola sama pro sebe - jak se 
jmenovat? Bylo to těžší než jsme si mysleli. 
Ale od počátku jsem měla v hlavě, že kdybychom 
něco vybudovali, jmenovalo by se to „Na baště“. 
Několikrát do kola jsme název zavrhli, až nás donutil 
jeden dodavatel, když potřeboval název provozovny. 
Původními majiteli tohoto statku totiž byla rodina 
Baštova. A shodou okolností jsme se později od 
starousedlíků dozvěděli, že kdysi tady byl ovčín a 
k ovcím patří také bašta. A tak to celé vzniklo.    
 

� Hospůdka vznikla rekonstrukcí bývalých 
stájí. V čem byl nejv ětší stavební 
problém? 

Největším problémem celé rekonstrukce a stavby 
nebyla stavba samotná, nebo jakékoli úpravy, ale 
paradoxně pro někoho odpovím, že to bylo 
rozhodnutí jít do toho. Ono to totiž není rozhodnutí 
na krátkou chvíli, nebo které by ovlivnilo pouze naší 
rodinu. Bylo to rozhodnutí ovlivňující samozřejmě 
hlavně rodinu, ale také celou obec. Nemůžete říct, 
že otevřete hospodu a najednou si to z ničeho nic 
rozmyslíte. Není to pro mě nějaké rozptýlení, 
pobavení, ale plnohodnotné podnikání a s tím 
spojeno mnoho povinností a závazků. Vidět jak 
z ruiny budujete něco hezkého je prostě paráda. A 
k rekonstrukci? 
Byla jsem požádána o pár fotek z jejího průběhu, tak 
posuďte jak se nám to povedlo.     
  

� Ženy nadávají, že je hospoda zase n ěco pro 
muže. Můžete ve stru čnosti pozvat do  
hosp ůdky i ženy? 

Moc ráda. Od samého počátku jsme nechtěli, aby to 
byla klasická hospoda pro chlapi. Podle toho je také 
koncipovaná a zařízená. Vybavení je z části klasický 

nábytek stoly a židle. Ale jak jsi sám Martine napsal 
v úvodu, jsou u nás dva boxy s čalouněnými 
sedačkami. Dalším faktorem, který kupodivu chválí i 
kuřáci je to, že jsme NEKUŘÁCKÁ hospoda. Jsou u 
nás samozřejmě vítáni všichni, nejen chlapi, ale i 
ženy, které přijdou na pokec, jen tak mezi sebou 
nebo také maminky s dětmi. Snažíme se vyhovět 
v sortimentu zboží všem, a tak jsme postupně 
doplnili nejen alkohol. nápoje, zvýšili rozsah nealko 
nápojů, ale i sladkostí pro děti a na léto chystáme 
mražené pochoutky. Myslím, že doba už není 
taková, aby ženy nemohly také přijít popovídat si 
s kamarádkami do hospůdky, dát si dobrou kávu, 
čaj, víno (které zatím není v nabídce, ale nebojte se 
holky všechno bude). Snažím se naučit nové věci, 
třeba různé míchané nápoje, které jak znám z vlastní 
zkušenosti ocení hlavně ženy. Proto holky neváhejte 
a přijďte .  
 

� Šipky, šipkové turnaje - m ůžete popsat 
jejich pr ůběh  příp. výsledky? 

Šipky, krásný sport, ale hlavně setkávání lidí a 
spousta zábavy. Překvapilo nás, kolik lidí hraje šipky 
a kolik z nich bylo ochotno si koupit svoje vlastní, tak 
říkajíc do ruky. Uspořádat turnaje byl nápad 
kolektivní, všech lidiček, co sem začali chodit a hrát. 
První turnaj jsme uspořádali 26.12 2009, který vyhrál 
Vláďa Čech ml. A další turnaje následovaly. Dohodli 
jsme se, že budeme dělat turnaje pravidelně, a to 
každou první sobotu v měsíci. Takže už máme za 
sebou 5 turnajů a 5 vítězů. Popsat průběh turnajů by 
zabralo hodně času a písmenek, a tak bych tímto 
chtěla pozvat více lidi, aby si přišli s námi zahrát. 
Zkusit to, nebát se, že prohraji. Nejde tady přece o 
nic, jen o to se odreagovat, pobavit se, sejít se 
s přáteli a zahrát si šipky. Nebojte se, nikdo není 
profesionál a každý je porazitelný. A je vítán každý, 
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kdo si  chce zahrát, není nutné mít vlastní šipky. 
Mám radost, že vidím chodit hrát i některé rodiče 
s dětmi.  
 

� Poslední otázka, máte s provozem 
hosp ůdky n ějaké p řání? 

Samozřejmě, každý člověk, když se rozhodne něco 
dělat má nějaké přání. Přála bych všem lidem, kteří 

k nám přijdou, aby se jim u nás líbilo, byli zde 
spokojeni a přišli k nám zas a znovu. A třeba 
s přáteli, kterým se chtějí pochlubit, jakou mají ve 
vesnici pěknou hospodu - Hospůdku „Na baště“ 
 

Děkuji za rozhovor Martin Smeták  

INTERIÉR HOSPŮDKY „NA BAŠT Ě“: 

 
REKONSTRUKCE A STAVBA HOSPODY: 

 
  

RROOKK  VVÍÍNNAA  22000099  
 

 Každý rok si všichni vinaři přejí, aby právě tento ročník byl ten opravdu NEJ. Nejinak 
tomu bylo vloni, když na podzim začínala vinařská sezóna. A že tomu opravdu tak bylo, 
se můžete přesvědčit sami. Od února do konce května probíhají v tomto regionu výstavy 
vín a každý vinař si může na těchto výstavách nechat ohodnotit svoje vzorky. Vybrala 
jsem pro Vás dvě místní výstavy, kde naší vinaři vystavovali a vedli si velmi dobře. 
 

Jubilejní XX. výstavy vín v Horních Dunajovicích  proběhla 20. 3. 2010 v 
místních prostorách kulturního domu. Osm degustačních komisí ohodnotilo celkem 381 vzorků, z toho bylo 309 
bílých a 72 červených vín. Šampiónem výstavy se stala Pálava r. 2009 VB ze Znovínu a.s. Znojmo. A takhle 
dopadli Vítonice: 

• p. Miroslav Čapoun zde měl vlašský ryzlink, který dostal zlatou, Rýnský ryzlink  a Zweigeltrebe bylo 
ve stříbře a jako nejlepší víno v odrůdě se stalo jeho Svatovav řinecké  r. 2009.  

• Pan Engelbert Hesina tady měl velmi pěkný vzorek Müller Thurgau.  
• Marek Hřib zase Frankovku rosé a jeho Rulandské šedé r. 2009 VH dostalo taky zlatou.  
• Pavel Venhuda poslal čtyři vzorky. Voňavou Müller Thurgau a Pálavu r. 2009 VH, která dostala 

zlatou. Jeho Veltlínské zelené  2009 VH a Rýnský ryzlink  2009 PS byly vyhlášeny jako nejlepší 
vína v odrůdě.  

 

XVI. výstava vín v Prá čích  se konala o týden později. Celkem čtyři komise zde ohodnotily dohromady 210 
vzorků, z toho bylo 170 bílých a čtyřicet červených vín. Šampiónem této výstavy se staly Vinné sklepy Lechovice 
s.r.o. s vínem Chardonay 2009 PS 
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• Pavel Venhuda tady měl sladký Tramín červený, dále Rýnský ryzlink. Zlatou dostala jeho Pálava, 
Veltlínské zelené a Zweigeltrebe-rosé.  

• Marek Hřib sem poslal Rýnský ryzlink, Kerner a jeho Rulandské šedé a Svatovavřinecké-rosé dostaly 
taky zlatou medaili.  

• Nejlepší z našich tady byl pan Miroslav Čapoun, který zde měl Zweigeltrebe, za Veltlínské zelené dostal 
zlatou medaili a jeho Müller Thurgau  2009 VH se stalo vítězem v odrůdě.  

 

Abych mohla tento článek vůbec napsat, sešla jsem se proto se dvěma aktéry, kteří se těchto výstav přímo 
zúčastnili. Pan Hesina a pan Čapoun se vinařství věnují už spoustu let. A pokud si někdo myslí, že to jsou 
pánové se zastaralými názory a postupy, tak se šeredně pletou. Studují neustále nové technologie a proto jsou 
jejich výsledky tak dobré. Já jsem se v jejich společnosti vrátila do svého dětství a do své oblíbené knížky 
,,Slovácko sa nesúdí". Pan Hesina - jako stařeček Pagáč a pan Čapoun, jako jeho nejlepší přítel - Jura Klásek. 
Kamarádi, kteří se umějí radovat ze života. Jsou neobyčejní, veselí a moudří. Šíří kolem sebe neuvěřitelnou 
pohodu a navíc dokáží ve svém sklípku vyčarovat tak úžasná vína. Ještě hodinu poté, co jsem je opustila mě 
bolela bránice od smíchu. Už nyní se moc těším, až se s nimi potkám na Dni otevřených sklepů. 
 

- Alena Dohnalová -  
  

ŽŽIIVVOOTT  VV  OOBBCCII  
 

TTŘŘÍÍKKRRÁÁLLOOVVAA  SSBBÍÍRRKKAA  
 

Jubilejní desátá Tříkrálová sbírka s mottem „... za sv ětlem dobrých skutk ů“  probíhala v našem regionu ve 
dnech 6 - 14. ledna. V naší obci tři králové v podání děvčat Martiny Venhudové, Ivony Sobotkové a Terezy 
Eliášové vybírali do kasičky oblastní charity dne 9.ledna. Bylo vybráno celkem 5925 korun . V rámci celého 
okresu výtěžek činil 1.398.569 korun. 

                                             -MS-  
 

DDIIVVAADDEELLNNÍÍ  PPŘŘEEDDSSTTAAVVEENNÍÍ    
 

V neděli dne 14. března v kulturním dom ě proběhlo divadelní představení pohádky amatérského souboru 
Křemílci z Brněnska. Divadelní vystoupení ochotníků z rodiště otce Jindřicha se taktéž stává tradiční kulturní 
akcí již třetím rokem. Letos u nás 25 herců věkového rozptylu 2 -28. let  a 8 členů pěveckého doprovodu 
sehráli a nazpívali upravenou pohádku „Kocour v botách“. Divadlo se opět přítomným divákům všech věkových 
kategorií velmi líbilo a zisk z dobrovolného vstupného bude použit na výstavbu zničené kapličky sv. Jana.  

                                                                                                      -MS- 
 

VVÁÁNNOOČČNNÍÍ  BBEESSÍÍDDKKAA  AA  SSIILLVVEESSTTRR  
 

Dne 12. prosince proběhlo v kulturním domě předvánoční setkání občanů bez rozdílu věku. A opět nechybělo 
divadelní představení. Herci národního divadla Dobšice u nás sehráli dvě přepracované báchorky od K.J Erbena 
Zlatý kolovrat a Bludička. Diváci během představení zhlédli i humorné ukázky hororu a při úplném zatmění sálu 
ozval se i ojedinělý dětský pláč. Přesto,že se nepodařilo uvést klasickou pohádku pro děti byli přítomní s 
představením spokojeni. Vánoční setkání bez starostenského punče pro dospělé a ovocného čaje pro děti by 
nebylo to pravé. Občerstvit se měli možnost všichni v sále. Po divadle následovalo pásmo vánočních koled 
zpívaných místními dětmi spolu s paní Ladou Střechovou a několika dívkami z Oleksovic. 
 

Závěr setkání proběhl pod osvětleným vánočním stromem před obec.úřadem. Nadcházející vánoční čas krom 
padajících sněhových vloček umocnila společně zazpívaná píseň Narodil se Kristus Pán,při které byla všem 
přítomným rozdaná sladkost. Před rozchodem starosta popřál všem šťastné a veselé Vánoce. Vánoční svátky 
nijak výrazně nezměnily již zažitý scénář let minulých. Na Štědrý den si mohli občané do svých domovů odpálit 
Betlémské světlo a na druhý svátek Vánoční, na svatého Štěpána přijít na Vánoční mši do kaple.  
 

 
    

foto č. 1 – Vánoční divadelní představení              foto č. 2 – Vánoční koledy se rozezněly obcí  
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VVÁÁNNOOČČNNÍÍ  BBEESSÍÍDDKKAA  AA  SSIILLVVEESSTTRR  --  ppookkrraaččoovváánníí  
 

I poslední večer tohoto roku proběhla stejně jako loni v kulturním domě společná oslava Silvestra. Téměř 
šedesátka obyvatel zde důstojně oslavila příchod Nového roku. Půlnoční salvy pyrotechniky na hřišti tentokrát 
doprovázel poměrně silný déšť a mlha, která téměř znemožnila sledování dalších ohňostrojů v okolí.   
 

 
 

– MS - 
  
MMAASSOOPPUUSSTT  
 

Neposedný volek se zvoncem na krku, který se dral do každého stavení a z legrace všechny obtěžoval byl 
jednou z hlavních maškar letošního masopustního veselí. Po loňské obnovené premiéře ten letošní vyšel na 
druhou únorovou sobotu 13.2. Na obchůzku obcí se za doprovodu harmonikáře vydalo celkem 14 maškar . 
Krom již zmíněného volka bylo možno spatřit i statného medvěda, poskakující berušku, jeptišku coby výběrčí 
almužny pro chudé a potřebné, dvě cikánky s kočárkem na proviant, hajného Robátka, kominíka co nosí štěstí, 
veselého klauna, čiperné staroušky, zeleného vodníka či vojenského vysloužilce bubnujícího na buben a 
vyhlašujícího příchod masopustu.V letošní kruté zimě na sněhu a ledu přišly k duhu krom slivovice i občany 
podávané horké nápoje jako čaj s rumem i bez, svařené víno. K zakousnutí byly opět skvělé, v každém stavení 
originální koblihy i uzeniny všeho druhu.Po obchůzce obcí se maškary přemístily do kulturního domu.,Zde již 
probíhal dětský maškarní karneval na kterém dohromady skotačily příkl. princezny, zvířátka, čertice, čarodějnice, 
pirát,myslivec apod. I volek neposeda - opět svými kousky pobavil i některé nejmenší účastníky rozplakal Stoly 
se zaplnily pochutinami získanými po vsi, dospělí ochutnali různé získané lihoviny i víno. Jediné co mrzelo 
účastníky a pořadatele byla poměrně nízká účast spoluobčanů na podvečerní společné masopustní zábavě v 
kult. domě.Výtěžek z této akce  po odečtení muziky a občerstvení činil 3998,- K č a bude použit na d ětský 
den .                  - MS - 

                                                                                                        
MMAASSOOPPUUSSTTNNÍÍ  PPRRŮŮVVOODD  vvee  ffoottooggrraaff ii íícchh::   

 

 
  
  
  
  
  
  

    
foto č. 1 – Novoroční ohňostroj na místním hřišti   foto č. 2 – Silvestrovské oslavy v plném proudu 

 

 

Foto č.1 – 5. – Masopustní průvod dokázal vyloudit nejeden úsměv na tvářích občanů obce Vítonice 
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Foto č. 6 – masopustní rej masek     Foto č. 7 –  Neposedný volek 

MMAASSOOPPUUSSTTNNÍÍ  PPRRŮŮVVOODD  vvee  ffoottooggrraaff ii íícchh  --  ppookkrraaččoovváánníí::   
  

  

SSDDHH  VVÍÍTTOONNIICCEE  
  

PPOOŽŽÁÁRR  ––  KKRRIIZZOOVVÁÁ,,  NNEEBBEEZZPPEEČČNNÁÁ,,  SSTTRREESSTTOOVVÁÁ  SSIITTUUAACCEE  
 

V posledních letech se u nás v obci vyskytlo poměrně mnoho požárů, které naštěstí vždy dopadli dobře. 
Většinou se podařilo tuto situaci zvládnout v jejím zárodku a jindy díky bohu pomohlo s požárem počasí. Velkou 
měrou se na vzniku těchto ohňů podílela lidská neopatrnost a nerespektování stále hasiči připomínanými 
zásadami práce s otevřeným ohněm. 
 

V minulosti se této prevenci věnovalo více času a úsilí a mělo to 
něco do sebe.Většina obyvatel neměla ráda každoroční 
preventivní prohlídky domů, které byli zákonem zrušeny. Tyto 
preventivní prohlídky připomínali občanům stále dokola, že oheň 
je dobrým sluhou , ale špatným pánem. Měli bychom si sami 
udělat každý rok takovou kritickou preventivní prohlídku domovů, 
ale i svého myšlení a snažit se nebezpečným manipulacím 
s ohněm vyhnout. Na vlastní kůži jsem se letos opět přesvědčil, 
že pálení suché trávy, byť na hromadě, se za větru nemá dělat. 
Přálo mi štěstí a nic se nestalo. Bohužel ne vždy to dopadne 
dobře. 
 

Samoz řejmě i při sebev ětší opatrnosti požár n ěkdy vznikne . 
Jedná se o život ohrožující, nebezpečnou, krizovou a hlavně 
stresující situaci pro každého zúčastněného. V takovém případě 
musíme jednat rychle, rázn ě a hlavně zachovat klidnou hlavu a 
nezmatkovat . Včasné přivolání pomoci je nejdůležitější. 
Musíme nejd říve zatelefonovat na číslo 150 a nahlásit požár 
profesionálním hasičům. Při takovém telefonátu mějte na 
vědomí, že člověk pracující na operačním středisku hasičů nezná naši obec osobně a potřebuje se vše dozvědět 
od Vás. 
 

• Snažte se nahlásit  co nejvíce informací o požáru: kde hoří, jak se k požáru co nejlépe dostat, co 
hoří, jestli jsou ohroženi lidé nebo zvířata, uveďte své jméno a kontaktní mobilní telefon 

• Potom hledejte pomoc v nejbližším okolí. Profesionální hasiči na operačním středisku podle Vašich 
informací zváží situaci a pošlou na místo požáru profesionální zásahovou jednotku nebo více jednotek. 

• Profesionální hasi či  spustí dálkov ě sirénu v naší obci  a pošlou naší zásahové jednotce hasičů 
krizovou sms zprávu, která je informuje o vyhlášení poplachu a místě požáru. 

 

Pokud se rozhodnete naše domácí hasi če přivolat sami, musíte b ěžet k požární zbrojnici a tam tla čítkem 
spustit sirénu. Vypína č sirény se nachází na čelní zdi budovy v zaskleném okénku p římo uprost řed 
objektu. 
 

Při likvidaci požáru nepřeceňujte své síly a zajistěte si vždy včasnou pomoc. 
 

Věřím, že drtivá v ětšina z nás tento návod nikdy nebude muset použít a  požárům vždy 
včas předejdeme preventivním chováním. 

 

Tento článek vznikl na základě množících se menších požárů v posledních letech v naší obci a je na nás na Všech, abychom 
předešli možným katastrofám.                   - JS - 
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TTEEXXTT  ––  úúvvooddnníí  ssccéénnkkaa::  
 

Y = nachystaný uvad ěč, X = hasi č 
(zahouká siréna) 

X Hoří! (přiběhne na scénu) 
Y Planý poplach.. 

X (rozhlédne se po sále) A co se tu tedy děje? 
Y Hoří nám čas (pohlédne zpět na diváky) Proto 

dovolte, abychom Vás, 
X dnes již popáté 

Y přivítaly na našem hasičském plese . 
X Skvěle se bavte, pijte, hodujte, 
Y na tanečním parketě tancujte, 

X dnešní večer Vám Duo Blue Band hrát bude, 
Y avšak i na bohatou tombolu čas zbyde. 

X Stačí si pár lístků zakoupit 
Y a nějakou tu cenu uloupit. 

X Naším tanečním vystoupením vyplníte chvilku 
Y ve svém čase 

X a za rok na shledanou zase! 
  

ZZVVUUKKYY  SSIIRRÉÉNNYY  MMĚĚ  BBUUDDÍÍ  ČČAASSTTĚĚJJII    
  

Jednou v pozdních hodinách (Pozn. 17. 4. 2010 – Požár, obytný dům č. p. 45), když už jsem se chystala jít spát, 
byly z vesnice slyšet hlasité rány. A nebylo jich málo. Nevšímala jsem si jich, protože jsem si myslela, že jen 
někdo pořádá ohňostroj. Ale jen co jsem své oči zavřela a čekala až přijde nějaký krásný sen. Rozezvučela se 
siréna. Byla hlasitá. Dlouhá. Brácha okamžitě přiběhl ke mně do pokoje a ptal se, co se děje. Vyběhli jsme proto 
před dům a dívali se, co se kde stalo a co se bude dít.  
 

Viděli jsme, jak zásahová jednotka se sbíhá k uličce, z které stoupal dým. Brácha se rychle obul a utíkal se 
podívat. Já se také obula, ale chvíli jsem čekala a až poté co přijela Avie jsem se šla také podívat. Nebyli jsme 
jediní, které nečekaný poplach probudil. Zjistili jsme, že ty rány, co jsem slyšela, byl praskající eternit. Naše 
zásahová jednotka neváhala a zabořila mašinu do potoku a snažila se co nejrychleji nabrat vodu, aby se oheň 
nerozšířil. Oheň se podařilo uhasit během několika následujících minut. To už zde byli Miroslavské a Znojemské 
jednotky. Prosiměřičtí přijeli opět poslední s plnou cisternou již nepotřebné vody. Policie, která zde byla také, 
měla plné ruce práce s vyšetřováním požáru, proto se řízení dopravy ujali místní občané.  
 

Ačkoliv škody nebyli velké v paměti nám tento požár už zůstane. Každý poplach a hlasité tóny sirény mi nejsou 
lhostejné. Děsí mě pocit, že jednou to může být jen kolem nás, protože nedbalost některých lidí je opravdu 
nepochopitelná. Nejhorší pocit člověku dodává hlasitý klakson zvuku sirény v noci, kdy i poslední zvíře a občan 
v pyžamu odpočívá ve své posteli. Ticho linou se obcí je narušeno hrozivým poplachem a mě hrůzou nabíhá 
husí kůže. Doufám, že tento pocit je nadlouho už zase pryč.   
 

- Pavlína Horáková -  
 
 

VV..  HHAASSIIČČSSKKÝÝ  PPLLEESS  aanneebb  vvyynniikkaajj ííccíí  oohhllaass  hhoossttůů    
 

První měsíc nového roku se pomalu blížil ke konci, ale v naší malé obci právě vrcholily 
dlouhé přípravy na V. ročník Hasičského plesu SDH Vítonice. 115 hostů si 23.leden 2010 
zapsalo do svého kalendáře velmi výrazně, protože nezapomněli zaplnit sál kulturního 
domu. Rostoucí počet hostů, kteří zavítali na náš ples je příjemným povzbuzením i do 
dalšího ročníku. Jsme velmi rádi, že segmentace usměvavých tváří na parketu kulturního 
domu je různorodá, ať už věkově či bydlištěm. Přirovnání, že Hasičský ples navštíví jen 
jeho členové či občané obce je dávno pryč, neboť i návštěvníci ze vzdálenějších míst 
ocenili svoji účastní naše každoroční snažení.  
Oslovit sponzory, občany, podnikatele a připravit tombolu či sál trvá několik týdnů, ale nacvičit každoroční 
předtančení mladých hasičů a dorostu trvá i několik měsíců. Od listopadu loňského roku se každý týden členové 
našich mládežnických družstev účastnili nacvičování svého 
vystoupení, které se neslo v rytmu rock-n-rollových tónů. Ani 
zásahová jednotka nechtěla být po velmi vydařeném loňském 
premiérovém tanečním vystoupení pozadu a v "utajení" 
secvičili aerobickovou sestavu vnadných mužských 
hasičských těl. Myslím si, že obě vystoupení vhodně vyplnila 
program plesového večera. I když se zdá, že program 
plesování je neustále stejný, klasický či fádní, tak i tentokrát 
se dle ohlasů podařilo překonat očekávání všech hostů. Jsme 
rádi, že se všichni velmi dobře bavili za doprovodu Dua Blue 
Band a určitě i štěstí na většinu z nich se usmálo při losování 
cen ve velké či malé tombole. Organizační břemeno po celý 
večer nesly členky družstva žen a dorostu, ale velkou zásluhu 
za bezstarostné fungování občerstvení má výpomoc z 
Trstěnic - především rodina Sklenská, jejichž dcera je třetím 
rokem členkou našeho sboru.  
Jednou z novinek, která se zrodila v hlavách organizátorek, 
byla změna "tradičního" zahájení, kdy se vítají hosté. Proto 
krátce po 20:00 hodině byl úvod plesu za zvuku sirény 
zahájen krátkou mini scénkou v realizaci Pavlíny Bartelové a 
Leoše Langa. Za rýmovaný text celého dialogu, který je přílohou i tohoto článku vděčíme naší člence Ditě 
Šandorové. Dle mého názoru, už dnes víme, že realizace "komediálního" prvku formou scénky či krátkého 
hereckého představení, je stokrát účinnější a výraznější než čtení klasických vět. Pokud litujete, že jste nemohli 
být svědky tohoto plesového ročníku, můžete navštívit webové stránky našeho sboru 
(http://hasicivitonice.wz.cz), kde jsou připraveny videa jednotlivých vystoupení. 

- JB – 
 
 
 
 
 



 12 

VV..  HHaassiiččsskkýý  pplleess  ––  ppoohhlleeddeemm  oobbjjeekktt iivvuu::   

 
  

NNAA  ÚÚVVOODD  NNOOVVÉÉ  SSEEZZÓÓNNYY  22001100  ––  CCoo  nnááss  vv  nníí  ččeekkáá??    
  

Květen je měsícem startu nové hasičské sezóny pro 
všechny naše družstva. Nepočítám dubnovou 
přípravu, která členy jednotlivých družstev 
připravuje na to, aby ten pomyslný první závod a 
první startovní výstřel v sezóně 2010 byl tím 
úspěšným, tím který odrazí celé družstvo do dalších 
měsíců a také tím, který ukáže, kde všude se 
nachází jeho soutěžní slabiny, které je potřeba do 
dalších soutěží odstranit. Kilometry, jenž mají 
jednotlivá družstva vždy před sebou při každé cestě 
na soutěž, nyní mohou zvládat ještě rychleji, díky 
novému devítimístnému automobilu značky – 
Renault, který byl financován z dotací a obecního 
rozpočtu.  
 

Mladí hasi či: 
Družstvo mladých hasičů bude letos opět složeno ze dvou kategorií - mladších a starších. V současné době 
vedoucí paní Jarka Bartelová a Jiří Bartel připravují už nějaký ten týden své svěřence na první ostrou zkoušku, 
která se uskuteční 16. května v Černíně v rámci Okresního kola hry Plamen. V dalších měsících na naše 
mládežnická družstva čeká několik pohárových soutěží, z nichž se určitě děti nejvíce těší na noční pohár v 
měsíci srpnu ve Vítonicích. 
 

Dorostenky: 
Družstvo dorostenek pro letošní sezónu je snad nejmladší, které jsme za poslední roky měli. Parta holek, která 
se do kroniky úspěchů našeho sboru zapsala v roce 2006 a 2007 výrazným písmem, dorostla do plnoletosti, a 
tak dnes v družstvu dorostenek zbyly jen tři opory bývalého družstva, které do dorosteneckých vln "vlítly" 2. 
místem na MČR ve Zlíně v roce 2007 a nyní společně budou táhnout celý tým a své zkušenosti předávat dál 
mladším kolegyním. Vzhledem k tomu, že v naší malé obci se prostě rodí víc holek než kluků, mohu trošku s 
předstihem říci, že se utváří "nová" parta, která však není v hasičském sportu žádný nováček, ale od svých 6 let 
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vyválčila řadu úspěchů u mladých hasičů. Holek ročníku 1995 - 1996 máme hned šest a pět z nich už v letošní 
sezóně bude hájit barvy sboru v dorostenecké kategorii. Některé z nich doplní i družstvo žen. Doufáme, že 
každé závody pro ně bude stejně jako u MH - zábavou a zážitkem. Přejeme jim do přicházející sezóny hodně 
úspěchů a zkušeností. Složení družstva dorostenek - Simona Venhudová, Kamila Bezrouková, Lenka 
Hermannová, Dita Šandorová, Anička Vránová, Pavlína Horáková, Simona Škrdlová a Iveta Šafratová. 
 

Pokud v sestavě hledáte loňskou Mistryni ČR dorostenek jednotlivkyň 2009, tak marně, protože Hanka Sklenská 
se pokusí navázat na svůj loňský triumf v jednotlivkyních. Samozřejmě nebude to mít vůbec jednoduché, protože 
cesta na MČR dorostu je dlouhá a trnitá. 
  

Dorostenci: 
Už třetí sezónu za sebou se nám podaří také složit družstvo dorostenců, jehož složení tvoří silná a dnes již 
zkušená čtveřice kluků jednoho ročníku - 1993, kteří spolu závodí od mladších MH až do dneška. Byli to právě 
oni, kteří v roce 2006 měli podíl na prozatím nejlepším umístění v krajském kole v mládežnické kategorii. V 
požárním sportu, však nejsou žádní nováčci, protože již dvě sezóny prozávodili v dorostenecké a mužské 
kategorii.  Tým tvoří 8 závodníků (Libor Horák, Ondra Slouka, Jakub Bezrouk, Milan Sobotka, Zdeněk Sobotka, 
Martin Sobotka, Jan Blaško a Leoš Lang), a tak kluci budou ještě doplněni o deváťáky z řad mladých hasičů. 
Vzhledem k velmi odlišnému přístupu k přípravě a soutěží, je těžké u našich dorostenců odhadnout jejich cíle 
pro nadcházející sezónu. Pokud bychom však měli dát na jejich "velká" slova, mohli bychom se v květnu radovat 
z jejich postupu do krajského kola. Po jejich oblíbeném podzimním ZPV - klukům patří 1. místo před dorostenci z 
Božic a Jevišovic. 
 

Muži: 
Družstvo mužů je velmi těžké charakterizovat, 
protože mají svůj osobitý přístup závodům, ale dokáží 
si je užit, ať je výsledek jakýkoliv. V současné době je 
zcela složeno z mladých závodníků, které každý rok 
doplňují noví členové. Kostra sedmičlenného týmu 
pro požární útok a Okresní ligu v požárním sportu 
zůstala od loňské sezóny stejná, došlo pouze 
k drobné úpravě. Kluci jsou přihlášeni do okresní ligy, 
zúčastní se okrskové soutěže na domácí půdě, 
následně postupového kola, aby koncem června 
mohli bojovat o co nejlepší umístění na Okresním 
kole ve Znojmě. Vzhledem k poklesu kvalitních 
družstev v mužské kategorii okresní ligy v požárním 
útoku, mají v letošní sezóně kluci velmi dobrou šanci 
upozornit soupeře na své kvality, které si uchovávají 
již od dětských let.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ženy: 
Když zhruba před dvěma roky došlo k velké změně 
ve složení či na pozicích ženském družstvu snažily 
jsme se, aby tato změna nebyla poznat na našich 
výkonech a výsledcích. Byl to kus práce, několikrát 
týdně jsme trávily hodiny na hřišti, ale zvládly jsme to 
i s drobnou úpravou v sestavě. Dokázaly jsme 
navrátit a udržet ligové vítězství a překonat řadu 
svých týmových rekordu. Myslím si, že jsme zažily i 
skvělé chvíle na některých pohárech a překously 
jsme i pár nástrah nepřátel. Proto bylo jasné, že se 
chceme posunout zase o kus dál než je pouze 
okresní úroveň a společně okusit v letošní sezóně 
tzv. „extraligové“ vody požárního sportu. Jenže slovo 
„společně“ se změnilo z nenadání a dnes jsme tam, 
kde před pár lety. Jádro týmu zůstalo, ale tzv. za 
minutu dvanáct lepíme díry v sestavě. Je to těžké 
především pro naše mladé holky, protože najednou 
se učí nové věci a poznávají, jaké je to být v 
„dospělácké“ kategorii. Já jen pevně věřím, že náš 
extraligový sen se stane skutečností už letos. Našim 
hlavním zaměřením bude disciplína požárního útoku, 
jsme také přihlášeny do další ligové sezóny na 
okrese Znojmo, plánujeme opět navštívit poháry 
v sousedních okresech a uvidíme, co nám realita v 
nadcházejícím měsíci přinese.  

- JB - 
 

1. 5. 2010, Božice – I. KOLO ZNOJEMSKÉ LIGY  
 

Prvomájová sobota znamenala pro družstvo mužů a žen našeho 
sboru také první ligovou soutěž. Do hasičského areálu 
v Božicích se sjelo 10 družstev mužů a 3 družstva žen, aby 
nasbírali první ligové body a poměřili svoji formu na úvod 
sezóny. Promáčená trať, po noční bouřce, nebyla ideální, ale 
byli jsme především rádi i za vlivné teplé jarní počasí. Naši muži  
se na startovní čáru postavili jako sedmé družstvo startovní 
listiny, i když čas obou pokusů nebyl oslnivý na konečné dobré 
5. místo  to stačilo. Prvenství v mužské kategorii si odvezli muži 
SDH Výčapy z okresu Třebíč, za nimi skončilo družstvo SDH 
Chvalovice a bronzová pozice patřila družstvu SDH Loděnice. V ženské kategorii  bylo soutěžení o poznání 
jednodušší, protože bylo jasné, že ať skončíme kdekoliv, jeden pohár domů určitě povezeme. Omlazená a na 
poslední chvíli skládaná sestava zaběhla oba pokusy skvěle, a tak jsme se mohly radovat z prvního vít ězství , 
neboť naše devatenáctkové časy nikdo nepřekonal.            - JB -  

KDY PŘIJÍT POVZBUDIT DRUŽSTVA SDH VÍTONICE: 
 

- sobota 22. 5. 2010 – Okrsková sout ěž od 15:00 
(muži, ženy) 
 

- neděle 23. 5. 2010 – Okresní kolo dorostu  od 8:00 
 (družstvo dorostenců a dorostenek) 
 

hřišt ě Vítonice,  
občerstvení v  průběhu obou akcí zajišt ěno  
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SSPPOOLLEEČČEENNSSKKÁÁ  KKRROONNIIKKAA  --  jubilanti 60, 65, 70 a více  
 

 

60  29.6.  Miroslav Čapoun 

65  ------- 

70  24.4.  Josef Klement 

72  20.3.  Josef Stratil 

            11.6.  Růžena Tesařová 

73  10.7.  Zuzana Slivková 

            15.5.  Anděla Rádlová 

74  10.5.  Vlasta Rolínková  

75  25.1.  František Matula 

            27.1.  Blažena Dufková 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

  

KKUULLTTUURRNNÍÍ  PPOOZZVVÁÁNNKKYY  
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RRŮŮŽŽEENNAA  SSMMEETTÁÁKKOOVVÁÁ  

Nejstarší občanka trvale bydlící v 
naší obci je paní Růžena Smetáková 
,která se 27. března dožila 
významného životního jubilea 90-ti 
let . V obci se narodila a prožila zde 
celý svůj dlouhý a ne vždy lehký 
život, zasvěcený práci v zemědělství. 
Pochází ze tří sourozenců, starší 
sestra Sofie(+) se dožila 95.roků a 
sestra Terezie - dvojče oslavenkyně 
trvale žije ve Vídni. S manželem 
Rupertem vychovala čtyři děti. Má 
celkem 8 vnoučat a 12 pravnoučat. 

 

 

 

77  17.1.  Marie Ludvíková 

13.3.  Arnoštka Šlapáková 

05.11.  Marie Horká 

78  28.6.  Marie Brzobohatá 

            24.9. Jiřina Křivánková 

82  29.12. Helena Kašparová 

86  28.2. Růžena Škarková 

87  19.11.  Marie Šafratová 

89  9.9. Jan Šabata - nejstarší muž obce 

90  27.3.  Růžena Smetáková  

91  7.1.   Františka Dufková 

 

 

 

 

30. 5. 2010 – hřiště Vítonice 


